

《2024年中考英语作文议论文范文2篇》

中考英语作文题材有很多，议论文是其中一种。这种作文要求考生就某一话题提出自己的观点，并通过论证来支持自己的立场。下面，我们分享两篇优秀的中考英语作文议论文范文，供大家学习。



范文一：

In recent years, the phenomenon of "running for money" has been prevalent in our society. Some people argue that money is the root of all evil, while others believe that money is essential for personal development and social progress. In my opinion, money itself is neither good nor bad. It is how we use it that determines its value.

On one hand, money can bring us material comfort and improve our quality of life. With money, we can access better education, healthcare, and living conditions. On the other hand, if we pursue money blindly and sacrifice our health, relationships, and values, it will ultimately lead to our moral decline and spiritual emptiness.

Therefore, we should have a correct attitude towards money. We need to strive for reasonable and legal ways to earn money, use it wisely, and contribute to society. Only in

this way can we achieve personal fulfillment and social harmony.

近年来，“追逐金钱”的现象在我们的社会中十分普遍。有些人认为金钱是万恶之源，而其他人则相信金钱对于个人发展和社会进步是必不可少的。在我看来，金钱本身既不好也不坏。它的价值取决于我们如何使用它。

一方面，金钱可以给我们带来物质上的舒适和生活质量的提升。有了金钱，我们可以获得更好的教育、医疗和生活条件。另一方面，如果我们盲目追求金钱，牺牲了健康、人际关系和价值观，这最终会导致我们的道德沦丧和精神空虚。

因此，我们应该对金钱有一个正确的态度。我们需要努力通过合理合法的方式赚钱，明智地使用它，并为社会做出贡献。只有这样，我们才能实现个人成就和社会和谐。

范文二：

With the rapid development of technology, mobile phones have become an integral part of our lives. However, some people argue that mobile phones have caused many problems, such as addiction, privacy breaches, and a lack of face-to-face communication. As a result, they advocate for a complete ban on mobile phones among teenagers.

I strongly disagree with this viewpoint. Firstly, mobile phones provide us with convenient access to information, knowledge, and communication. We can easily keep in touch with friends and family, regardless of distance. Secondly, many educational apps and online courses can help us learn and improve ourselves. Finally, mobile phones can also be a powerful tool for expressing ourselves and creativity.

Of course, we should use mobile phones responsibly and moderately. It is important to set boundaries and allocate specific time for studying, resting, and socializing. By doing so, we can fully enjoy the benefits of mobile phones while avoiding their potential drawbacks.

In conclusion, mobile phones are a double-edged sword. If used correctly, they can greatly enhance our lives. We should neither completely ban them nor become slaves to them. Instead, we should learn to use them wisely and responsibly.

随着科技的快速发展，手机已经成为我们生活的重要组成部分。然而，有些人认为手机造成了许多问题，如沉迷、隐私泄露和面对面交流的缺乏。因此，他们主张对青少年完全禁止使用手机。

我强烈反对这种观点。首先，手机为我们提供了获取信息、知识和通讯的便捷途径。我们可以轻松地与朋友和家人保持联系，无论距离多远。其次，许多教育应用程序和在线课程可以帮助我们学习和提升自我。最后，手机也可以是我们表达自我和创造力

的强大工具。

当然，我们应该负责任和适度地使用手机。设定界限并为学习、休息和社交分配特定的时间是很重要的。这样做，我们可以在避免手机的潜在弊端的同时，充分享受手机带来的好处。

总的来说，手机是一把双刃剑。如果正确使用，它们可以极大地丰富我们的生活。我们既不应该完全禁止它们，也不应该成为它们的奴隶。相反，我们应该学会明智和负责任地使用它们。

